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Zápis z jednání  

Pracovní skupiny pro financování 
 

Projekt Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko západ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009123 

 
 

Místo a čas konání: Zámecký klub Muzea Hlučínska, 27.11.2018, od 13:45 hodin 

 

Seznam účastníků: vizte prezenční listinu 

 

Nejprve všechny přítomné za MAP pro Hlučínsko západ a pro Hlučínsko východ přivítala Hana 

Paverová, vedoucí projektu MAP II, která rovněž poděkovala za aktivní, dosavadní, účast na projektu. 

Rovněž zmínila, že nepřítomní členové byli z jednání řádně omluveni. Krátce objasnila a shrnula smysl 

projektu MAP II, který navazuje na předchozí dvouletý projekt MAP I. V úvodní sekci rovněž zazněly 

informace týkající se počtu a tematických zaměření pracovních skupin v projektu MAP II. Pracovní 

skupina (PS) pro financování, která sestává z ředitelů a zřizovatelů (starostů) škol, patří do kategorie 

tzv. povinných pracovních skupin, jež musí být zřízeny v každém MAP napříč republikou, zároveň je 

tato v MAP II „novinkou“ oproti MAP I. V této části H. Paverová uvedla, že náplní práce dané PS pro 

financování je plánování nákladů a zejména identifikace či doporučení finančních zdrojů pro realizaci 

všech potenciálních (např. artikulovaných v MAP I) či již plánovaných (v MAP II) aktivit. H. Paverová 

přiblížila i další možné úkoly, resp. tematické okruhy Pracovní skupiny po financování, které byly 

obsaženy i v předloženém podkladovém materiálu, jenž obdrželi všichni přítomní ve fyzické podobě 

po příchodu. Jedná se např. o téma prioritizace investičních záměrů ve Strategickém rámci MAP, 

vytvoření návrhu jednotné metodiky financování provozu škol a školských zařízení, možnost 

společného postupu při nákupu energií, služeb a dalších komodit vedoucích k úsporám či podpora 

škol v oblasti poradenství a administrativně správního servisu.  

Poukázáno bylo při této příležitosti na skutečnost, že je spolupráce na Hlučínsku na velmi vysoké 

úrovni oproti mnoha jiným územím, což lze považovat za značnou výhodu – již v MAP I jsme 

nezačínali tzv. od nuly, spolupráci nebylo nutné nastartovat, ale spíše více rozvíjet, prohlubovat 

a rozšiřovat na větší, respektive celé území mikroregionu Hlučínska. V další části setkání byla 

reflektována organizační stránka PS. Bylo uvedeno, že se daná PS bude setkávat 4x ročně a členství 

v PS bude v MAP II, na rozdíl od MAP I, honorováno - se všemi členy bude uzavřena dohoda 

o provedení práce. Další kroky, jak bylo dohodnuto se členy PS, budou následovat prostřednictvím e-

mailové komunikace, kdy bude všem členům zaslán zápis z jednání, seznam plánovaných aktivit 

spolupráce a seznam údajů potřebných pro uzavření DPP.  Co se výstupů týče, součástí všech jednání 

PS bude vždy pozvánka, zápis a prezenční listina.  
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Přítomným členům PS byly následně představeny všechny aktivity plánované v projektu MAP II napříč 

všemi tematickými oblastmi. Doplněna byla v tomto ohledu také informace o rozdělení (všech 

plánovaných) aktivit do následujících okruhů: 

 Čtenářská gramotnost 

 Matematická gramotnost 

 Rovné příležitosti 

 Regionální identita 

 Předškolní vzdělávání  

 

Bylo připomenuto, že na jaře letošního roku byl všem školám (ředitelům) zaslán odkaz na online 

dotazník, jehož prostřednictvím se školy mohly vyjádřit k seznamu všech aktivit, jež byly naplánovány 

ve spolupráci se členy jednotlivých pracovních skupin v MAP I. V dotazníku vyjadřovaly své 

preference u každé z aktivit. Na základě vyhodnocení dotazníku byly vybrány aktivity, o které byl 

největší zájem a zároveň aktivity, které splňovaly kritéria a odpovídaly pravidlům metodiky MAP 

(např. aktivity financované v rámci projektu MAP II se nesmí dublovat se Šablonami apod.). 

H. Paverová dále konstatovala, že jak MAP pro Hlučínsko východ II, tak MAP pro Hlučínsko západ II 

byly hodnotící komisí schváleny bez připomínek k naplánovanému rozpočtu, tzn. ani u jednoho 

z projektů nedošlo ke krácení finančních prostředků. Členům PS bylo rovněž připomenuto, že aktuální 

informace a výstupy projektu naleznou na webových stránkách MAS Hlučínsko 

(http://www.mashlucinsko.cz/projekty-a-vyzvy/map-mistni-akcni-plan-ii/), stejně jako – nově – na  

Facebookovém profilu (https://www.facebook.com/mapyII/). Současně bylo sděleno, že bude do 

začátku příštího roku vytvořen online informační a rezervační systém (komunikační platforma), do 

kterého budou mít přístup všichni aktéři ve vzdělávání a který bude primárně sloužit jako přehled 

všech naplánovaných aktivit s možností přihlášení (se) na konkrétní termín realizace.  

Jako první byla členům PS představena aktivita „Spolupráce s místní komunitou…“, která zahrnuje 

několik podaktivit. Jednou z nich jsou tzv. polytechnická dopoledne pro předškoláky po vzoru Dne 

řemesel pro ZŠ, jež realizovala ZŠ a MŠ Služovice v únoru letošního roku ve spolupráci s tatínkem 

jednoho z místních žáků a dalšími nadšenými tatínky-řemeslníky z Hlučínska, resp. Opavska. Následně 

byla spuštěna reportáž natočená pro hlucinsko.tv, která je k dispozici na tomto odkazu: 

https://www.youtube.com/watch?v=7J_yhIFQjDw. 

Dále byla detailněji představena aktivita „Malý řemeslník“, resp. byly prezentovány informace ze 

včerejšího jednání ve Světě techniky s lektory těchto dílniček pro děti předškolního věku, současně 

byla promítnuta fotografie výrobků, které si děti z každé lekce odnesou. Jeden blok Malého 

řemeslníka sestává z pěti návštěv dané MŠ (tj. po dobu pěti po sobě následujících týdnů), přičemž 

jedna výuková hodina bude trvat 1,15 hodiny. Jedna tato „dílna“ je určena pro skupinu 6-9 dětí. 

V jednom dni by bylo možné uspořádat na dané MŠ celkem dvě tyto dílny, tj. pro 12-18 dětí. Členům 

PS se zdá tato aktivita velmi prospěšná, nicméně ne příliš efektivní co do počtu dětí, které se jí 

mohou účastnit – zejména v případě velké školky, kterou navštěvuje i 60 předškoláků, tato aktivita 

obsáhne jen malou části dětí, ostatním dětem by bylo líto, že se dílniček nemohou účastnit. Vyvstává 

tedy otázka, podle jakého klíče budou pedagogové vybírat, které děti se aktivity budou účastnit. 

http://www.mashlucinsko.cz/projekty-a-vyzvy/map-mistni-akcni-plan-ii/
https://www.facebook.com/mapyII/
https://www.youtube.com/watch?v=7J_yhIFQjDw
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Navíc bude v některých MŠ problém s prostorem – dílny je třeba realizovat mimo kmenovou třídu, na 

místě, kde budou mít děti klid na práci; navíc je základním předpokladem, aby se do místnosti vešly 

ponky. Přítomní starostové zmínili, že by v tomto ohledu mohla obec poskytnout prostor mimo areál 

MŠ. Předseda SOH a starosta obce Bolatice, pan Herbert Pavera, navrhl oslovit 1) Smokemana (doc. 

Jiří Horák VŠB Ostrava, odkaz: http://vec.vsb.cz/smokeman/o-smokemanovi/o-smokemanovi.html) 

a 2) jménem SOH všechny odborné střední školy či vysoké školy jako případnou alternativu Malého 

řemeslníka, jako komplementární aktivitu k němu nebo součást další aktivity s názvem Malý badatel.  

Následně byly stručně představeny a projednány všechny plánované aktivity. Závěrem této části H. 

Paverová krátce představila krajský projekt, který nese název OKAP (Odborné kariérové a 

polytechnické vzdělávání v MSK), a předala informace ze včerejšího setkání v DOV se zástupci KAP 

(Krajský akční plán). Detailnější informace, jak bylo zmíněno, budou zaslány všem školám via e-mail. 

Je doporučeno, aby se školy registrovaly na stránkách Světa techniky Ostrava (postup byl rovněž 

zaslán e-mailem) a měly tak možnost přihlásit se na speciální vzdělávací moduly, které byly navrženy 

přímo pro potřeby projektu OKAP. Svět techniky tak budou moci prostřednictvím těchto modulů 

navštívit mateřské i základní školy – doprava a vstup budou zdarma. 

V závěru jednání byl otevřen prostor pro diskuzi. Pan starosta obce Rohov vznesl dotaz k aktivitě 

Šprechtíme na Hlučínsku, kdy členové na prvním setkání PS pro čtenářskou gramotnost navrhli 

uspořádat v rámci této aktivity rovněž kurz prajzštiny. Dotaz pana starosty se týkal lektora prajzského 

jazyka, kdy podotkl, že povolaných osob je na Hlučínsku vlastně poměrně málo. H. Paverová 

reagovala, že hlavní jméno, o kterém se uvažuje, je spisovatelka, paní Schlossarková, což pan starosta 

kvitoval. Pan ředitel ze ZŠ a MŠ Ludgeřovice se dotázal, jaký je vlastně závěr k Malému řemeslníkovi - 

zda bude původně zamýšlený koncept zrušen, nebo dojde na alternativu. H. Paverová sdělila, že bude 

následující den s autorem Malého řemeslníka v kontaktu, doplňující informace tedy budou následně 

předány všem členům PS via e-mail. Dále je předpokládáno, že se pan Vitásek (autor) účastní dalšího 

setkání PS pro předškolní vzdělávání. Rozhodující slovo tak budou mít po domluvě se všemi členy PS 

pro financování členky PS pro předškolní vzdělávání. Paní starostka Kravař upozornila na příp. 

problémy s rodiči v okamžiku, kdy se některé děti budou moci aktivity Malý řemeslník účastnit 

a některé nikoli.   

Všem přítomným bylo ještě jednou poděkováno za účast! 

 

Zápis zapsala a zpracovala: Hana Paverová 

 

 

 
 
 

 

http://vec.vsb.cz/smokeman/o-smokemanovi/o-smokemanovi.html

